
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 2. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 989
Vil ministeren oplyse, hvilke foranstaltninger som pt. findes for at beskytte sandbanker,
og hvilke der er planlagte i næste generations Natura 2000-forvaltningsplaner for at
sikre, at sandbanker opnår gunstig bevaringsstatus, jf. kravene i Habitatdirektivet? Der
henvises som baggrund til artiklen ”Ny analyse: 90 procent af beskyttede havområder har
reelt ingen beskyttelse” i Altinget den 28. oktober 2020 (www.altinget.dk/artikel/ny-analy-
se-90-procent-af-beskyttede-havomraader-har-reelt-ingen-beskyttelse) om en ny analyse
fortaget af Danmarks Naturfredningsforening, som viste, at majoriteten af de danske
marine beskyttede havområder savner effektiv beskyttelse.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Nordqvist (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Nordqvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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